

## Аэропорт – Airport

Travelling to far countries is always a thrilling and interesting adventure. Heading for the other end of the world, it's impossible to go without such an aircraft as "a plane". But before boarding a plane, one must book a seat in advance and go through other different formalities.

If you got your foreign passport or have just applied for it, it's time to think about buying airplane tickets. You can buy tickets at ticket offices or book flights online. Moreover, don't forget to get travel insurance. As a rule, it's required (it's obligatory).

The tickets are on hand, the insurance is in a pocket, a suitcase is packed – it's time to go to the airport. You should arrive at the airport two hours earlier whether you fly in business class or in economy class. Why? In order to go to check-in counter (desk) and afterwards to passport control. If you don't like traveling light, you will be charged for excess baggage.

That's it – it's high time you boarded (got on) a plane. It will take off any moment. We hope that you don't suffer from travel sickness. Bon voyage!

## Перевод текста «Аэропорт – Airport»

Путешествия по дальним странам – это всегда захватывающее и интересное приключение. Отправляясь на другой конец света, невозможно обойтись без такого летательного аппарата, как «самолет». Но прежде чем сесть на самолет, нужно заранее забронировать себе место и сделать множество других формальных вещей.

Если вы получили свой загранпаспорт или только подали заявку на его получение, то уже пора задуматься о покупке билетов на самолет. Приобрести билеты можно в кассах или забронировать онлайн. Помимо этого, не забудьте получить страховку. Как правило, она требуется обязательно.

Билеты на руках, страховка в кармане, чемодан собран – пора отправляться в аэропорт. Независимо от того летите вы бизнес классом или эконом классом, вы должны прибыть аэропорт строго на два часа раньше. Для чего? Для того чтобы зарегистрировать багаж, а после этого пройти паспортный контроль. Если вы не любите путешествовать «налегке», то вам придется заплатить дополнительную сумму за лишний вес багажа.

Вот и все – давно уже пора садиться на самолет. Самолет взлетит с минуты на минуту. Надеемся, что вы не страдаете морской болезнью. Удачного полета!